
اين صفحه پيام ه�ا،  متن ها، عكس نوش�ت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر شده در فضاي مجازي را بازنشر می دهد. تلاش بر اين 
اس�ت كه ديدگاه ها و نظرات كاربران انديش�مند ش�بكه های 

اجتماعی در عرصه مكتوب هم ديده شود.

    تصویر منتخب

       رودخانه اژدهاي آبي – پرتغال
            منتشره در شبكه هاي اجتماعي

چند فرامتن مهم آتش بس غزه

ياسين نمك چين در توئيتي خبر داد: يك بلاگر در املش روي قلعه هزارو۵۰۰ ساله كه ثبت ملي 
هم شده بنزين ريخت و آن را به آتش كشيد. او گفته موقع آتش سوزي با هلي شات فيلم گرفت تا در 
اينستاگرام فالوور جمع كند.  اين بلاگر بعد از بازداشت گفت، فكر مي كرد اينجا كوره آجر پزي است.

زينب حسني در توئيتي نوشت: كاش مي شد يك هفته گوشي رو خاموش كنيم، بريم يه جايي 
كه هيچ كس با آدم كار نداشته باشه. يه بار ديگه از اول خودمون رو بسازيم. تو زندگي انقدر بدو بدو 

داريم، گاهي يادمون ميره كي هستيم و مي خوايم چكار كنيم!

مهدي جهان تيغي در كانال شخصي خود در 
پيام رسان بله نوشت: اولين فرامتن مهم كه 
نبايد از آن غفلت شود اين است كه امريكا 
كمتر از اس��رائيل در جنگ اخير شكست 
نخورده اس��ت. دولت بايدن هم پشتيباني 
تمام عياري از اس��رائيل ك��رد و هم فرصت 
آزمون به صهيونيس��ت ها داد ك��ه اهداف 
راهبردي و نظامي خود را از طريق جنگ با 
حماس و ديگر اضلاع محور مقاومت محقق 
كنند، ولي در نهايت همه آنها با شكس��ت 
مواجه ش��د. تنها تفاوت امريكا با اسرائيل 
در اين مس��ئله بود كه آنها خيلي زودتر از 
مقامات رژيم فهميدند، شكست و آتش بس 
را بايد بپذيرند. ضمن اينك��ه توافق اخير و 
تحركات پش��ت پرده ترامپ نيز نشان داد، 
دولت جديد امريكا نيز شكست اسرائيل را 
پذيرفته و نمي خواه��د دولت جديد با يك 
پرونده جنگي فعاليت هاي خود را آغاز كند. 
دومين فرامتن مهم اين است كه آتش بس 
اجباري اسرائيل با حزب الله لبنان، در واقع 
يكي از زمينه سازي ها براي تحميل آتش بس 
در غزه ب��ود. درك ربط اي��ن دو آتش بس 

بدين معناست كه اسرائيل از زمان پذيرفتن 
آتش بس با لبنان، آغاز پذيرفتن شكست از 

محور مقاومت را پذيرفته بود. 
آتش بس اسرائيل با غزه يك تفاوت مهم با 
آتش بس با لبنان دارد. آتش بس در غزه در 
حالي اتفاق افتاد كه سوريه پسا بشار اسد و 
تعليق هاي در ح��وزه فعاليت هاي مقاومت 
در آن منطقه را ش��اهد بودي��م. آتش بس 
غزه نشان داد از دست رفتن موقت سوريه، 
نمي تواند محور مقاومت و گروه هاي جهادي 

فلسطيني را دچار مشكل بنيادين كند. 
آتش بس در لبنان و اينك در غزه نشان داد 
كه نه تنها مقاومت قابل نابودش��دن نيست 
بلكه مقامات اسرائيل نيز آن را پذيرفته اند. 
از س��وي ديگر هزاران نيروه��اي داوطلبي 
كه اينك درصدد پيوس��تن ب��ه حماس در 
فلسطين هستند، يكي از نشانه هاي فوري 
تعبير رهبر انقلاب است كه فرمودند جبهه 
مقاومت قوي تر و گسترده تر مي شود. ضمن 
اينكه خود تجربه اين جنگ اخير مقاومت را 

قوي تر كرد، آنها سخت ترين جنگ نظامي، 
اطلاعاتي و فن��اوري را تحمل كردند و اين 
تجربه  ارزنده، محور مقاومت را بارها بيشتر 
از قبل، قوي ت��ر كرده اس��ت. ضمن اينكه 
محور مقاومت، شاهد حضور قدرت نوظهور 
جديدي همچون مقاومت يمن بود كه علاوه 
بر اس��رائيل مس��تقيماً با امريكا و متحدان 
غربي اش ني��ز در اي��ن م��دت چندين بار 
جنگيده است. اما از بعد نظامي كه بگذريم، 
محور مقاوم��ت در جنگ اخي��ر، گفتمان 
و پيام هاي خ��ود را به ملت ه��اي منطقه و 
جهان صادر كرد. اين صدور گفتمان شايد 
ارزشمندترين سرمايه اي است كه سال هاي 

آينده بيشتر خود را نشان خواهد داد. 
بسياري از تحولات بزرگ بعد پايان جنگ ها 
و آتش بس ه��ا اتف��اق مي افت��د، در طرف 
فلسطيني باروحيه اي كه مردم غزه از خود 
نشان دادند، آينده بس��يار روشن تر از قبل 
اس��ت. اما در طرف صهيونيس��تي تبعات 
سياس��ي، امنيتي، اقتصادي و بين المللي 
جنگ تازه علائم خود را در س��رزمين هاي 

اشغالي نشان خواهد داد. 

كار بلاگرها به نابودي ميراث ملي رسيد! فرصتي براي خودسازي نمانده است

قیمت آدمی به چیزی است که دوست دارد!
مجتبي همتي فر در كانال ش��خصي 
خود در پيام رسان بله نوشت: تصوير 
ايوان نجف و كتيبه اش را بارها ديده 
بودم. از منظر بهش��ت گونه آن حظ 
مي بردم. تا اينكه شد اولين و آخرين 
باري كه تا الان توفيق يافتم به شهر 
نجف مشرف شوم، شهريور ۱۴۰۲ و 
يك روز مانده به اربعين. عصر بود كه 
به حرم رسيديم. چش��مم دنبال آن 
كتيبه خاطره انگيز بود كه نهايتاً يافتم 
و ساعتي رو به رويش نشستم. عجيب 

»خوب« بود، مثل »خانه پدري«. 
جناب »علي« برايم هميشه شگفت انگيز 
بوده است، به ويژه وقتي از منظر ديگران 
قدر او را پيدا مي كنيم. منير فاشه )استاد 
مدعو ه��اروارد و انديش��مند تربيتي 
مسيحي فلسطيني( اين جمله را از او 
بركشيده و در چشم من هم جلوه داد:» قيمة كل امرء ما يحسنه«. و فاشه اين حكمت را به تحليل 

ماجراي فلسطين مي كشاند. خجالت كشيدم وقتي ديدم او چنين فهم كرده و من دورم. 
رمان »قديس« ابراهيم حسن بيگي هم سال ها پيش تكه ديگري از جلوه علي را از منظر يك 
كشيش مسيحي پيش رويم قرار داد. چرا مس��يحي ها چنين اميرالمؤمنين و نهج البلاغه به 

چشمشان جلوه كرده و ما كمتر؟
در دوره ارشد، براي درس تربيت در نهج البلاغه بايد تحقيقي آماده مي كرديم. همان بهانه شد 
كه يك بار نهج البلاغه را مرور كنم. كاش دوباره چنين توفيقي شود. و چقدر جاي يك تحليل و 

تفسير عميق از نهج البلاغه خالي است، ترجمه نمي تواند بار معنايي را به دوش بكشد. 
در حج تمتع ۱۴۰۲، توفيق تشرف داشتيم و يكي از افتخارات نابمان اين شد كه در روز غدير، در 
كنار ترك ديوار كعبه، زائر تولدگاه مولود خانه خدا باشيم و ترك هاي آن سنگ هاي سياه و دانه  دانه 

را لمس كنيم. هنوز هم بوي عطر دستمان بعد از لمس آن ديوار، حال خوب كن است. 
پانوشت: ان شاءالله زيارت كعبه و نجف نصيب همه ما

ذهن را رها نكنید
كانال »اندكي تفكر« در ايتا نوشت: 
اگر كنترل فكر را دست خود نگيري، 
يعني اجازه دادي ه��ر مطلبي وارد 
ذهنت شود، يعني هر وسوسه اي به 
خود جرئت مي دهد ت��ا وارد ذهنت 
ش��ود و آن را درگي��ر خ��ود كند و 
اينجاست كه كم كم شيطان و نفس، 
كنترل ذهن را دست خود مي گيرند 
و به  هر طرف كه دلشان خواست هدايت كنند. يه  علت اينكه انسان دچار گناه مي شود، مثل 
حسادت، خودكشي، خودارضايي، غيبت، تهمت، قتل، كينه، خيانت و... ، رها بودن ورودي هاي 

ذهن است. ذهن كه رها و بي در و پيكر باشد، احتمالاً ارتكاب هر گناهي مي رود.

طراح بلوار کشاورز را بشناسید
عليرضا روس��تايي در رشته توئيتي 
نوشت: بلوار كشاورز يكي از زيباترين 
خيابان هاي تهران در سال ۱۳۳۶ از 
سوی دكتر »سرافراز غزني«، استاد 
دانشگاه ش��هيد بهش��تي و تهران، 
طراحي و اج��را ش��د. او زماني كه از 
سوي يك شركت مشاوره و سازنده 
آلماني ب��راي اين كار انتخاب ش��د، 
۳۰سال داشت. نه�ر مياني بل�وار ذوزنقه اي ساخته شد و براي اينكه س�نگفرش استحكام خوبي 
داش�ته باشد، سنگ ها را از البرز مركزي سفارش داد. درختان ون، زبان گنجشك و چنار را هم 
از اداره جنگل داري آورده شد تا در فضاي سبز بلوار كاشته شود، هر پنج متر ي�ك چنار و يك 
زبان گنجش�ك تا بعد از اينكه درختان رشد كرد.  فضاي تونلي شكل از درختان در بلوار تشكيل 

و بلواري ساخته شود كه به گواه بسياري از كارشناسان نمونه آن در ايران وجود ندارد.

سفري انیمیشني به دل تاريخ
علي قدردان در كانال شخصي خود در پيام رسان بله نوشت: در روزگاري كه هياهوي مدرنيته 
و رنگارنگي هاي سطحي، ذهن و دل نوجوان امروز را به خود مشغول كرده، »ساعت جادويي« 
تلاشي است براي بازگرداندن او به عمق وجودش، به تاريخ، به هويت. اين انيميشن، با همه 
سادگي اش، نه تنها يك روايت خيال انگيز، بلكه دريچه اي اس��ت به گذشته، گذشته اي كه 
ريشه هاي ما را مي سازد.  عماد، ش��خصيت اصلي اين اثر، بهانه اي است براي سفر در زمان، 
اما اين سفر، تنها عبور از يك دوران به دوراني ديگر نيست. اين سفر، گذري است از غفلت به 
آگاهي. او در كودكي مادربزرگش، چيزي فرات��ر از خاطرات خانوادگي مي بيند. او با هنرها و 
صناعاتي روبه رو مي شود كه نه فقط نقش هايي بر پارچه و سنگ، بلكه حكايتي از روح مردماني  

است كه با دستان خود، فرهنگ و تمدني عظيم آفريدند. 
و در ميانه اين سفر، قيام گوهرشاد را به چشم مي بيند. چه چيز شگفت تر از اين؟ نوجواني كه 
شايد نام گوهرشاد را هرگز نشنيده باشد، حالا در دل حادثه اي قرار مي گيرد كه اراده يك ملت 
را نمايان مي كند. قيامي كه نه براي نان و آب، بلكه براي حقيقت بود، براي ايمان، براي آنچه 
مردم مي دانستند از خودشان بزرگ تر است.  »ساعت جادويي« اما تنها به روايت تاريخ بسنده 
نمي كند. آنچه در عمق داستان جاريست، همان گفت وگوي پنهان گذشته با امروز است. پيام 
اين اثر ساده اما عميق است: اگر مردمان ديروز توانستند در برابر ظلم بايستند، تو نيز مي تواني. 

اگر آنان در تاريكي، شعله اي برافروختند، تو امروز در اين روشنايي چه خواهي كرد؟
اين انيميشن، هرچند ممكن است از لحاظ تكنيك يا پيچيدگي داستان به پاي آثار جهاني نرسد 
اما راهي به درون باز مي كند. در دنيايي كه نوجوان امروز، گاه از ريشه هاي خود غافل مي شود، 
»ساعت جادويي« او را با ظرافتي آرام به آن ريشه ها بازمي گرداند. بازمي گرداند تا بداند تاريخ 
ما، نه داستاني خشك و خالي، بلكه نوري اس��ت كه راه آينده را نشان مي دهد.  در نهايت، اين 
اثر، سفري است از غفلت به بيداري، از فراموشي به يادآوري. »ساعت جادويي« مي خواهد به 
ما بگويد كه هويت، چيزي نيست كه در كتاب ها نوشته شود يا در موزه ها خاك بخورد. هويت، 
همان خون جاري در رگ هاي ماست، همان اراده اي كه از نسل هاي پيش به ما رسيده و بر دوش 

ما سنگيني مي كند. اما آيا ما اين پيام را خواهيم شنيد؟ اين ديگر به خود ما بستگي دارد.

مهم ترين وظيفه ما به بيان علامه طباطبايي)ره(
كانال »صراط سلوك« در ايتا بياني از حضرت علامه طباطبايي)ره( را به 
اشتراك گذاشت. ايشان فرموده اند: ما بزرگ ترين و مهم ترين كاري كه 
در عالم داريم و هيچ كاري از اطوار و شئون ما مهم تر نيست، اين است 

كه خودمان را درست بسازيم. 

 اين ساختار آموزش وپرورش
 تحول برنمي دارد

قاسم رضائي راد توئيت كرد: نه تغيير وزير، نه سند تحول، نه هيچ نقشه  راه 
يا طرحي در قالب ساختار فعلي آموزش و پرورش توان حل مشكل كيفيت 
آموزش را ندارد. ساختاري كه گرفتار بوروكراسي ناكارآمد، نيروي انساني 
غيرمتخصص، سياست زدگي مفرط، شفافيت نداشتن در تخصيص منابع 

و... است، نمي تواند بستري براي تحول واقعي فراهم كند.

كرم موبايل جايگزين كرم يخچال!
حميد كثي��ري در كانال ش��خصي خود در پيام رس��ان ايتا نوش��ت: 
قديم ترها كرم يخچال رايج بود! الكي س��راغش مي رفتيم، درش را باز 
مي كرديم، نگاهي مي انداختيم و سراغ كارمان مي رفتيم! اين روزها كرم 
موبايل رايج شده. بي بهانه سراغش مي رويم اما ديگر بعد از چند ثانيه 
برنمي گرديم سر كار قبلي مان! س��رمان را كه از گوشي بلند مي كنيم، 

حتماً يك ساعتي گذشته است. 

شخصيتتان را »هر جايي«  نكنيد
كانال »بزرگان روانشناسي« در ايتا نوشت:» صرفاً چون برنامه اي براي امروز 
نداريد« با هركسي قرار كافه و شام نذاريد، »صرفاً چون خوش مي گذره« 
دورهمي و مهموني هركسي رو قبول نكنيد، »صرفاً چون حوصله تون سر 
رفته« با هركسي حرف نزنيد و چت نكنيد، »صرفاً چون تنهاييد« با هركسي 
وارد رابطه نش��يد. اتفاقاً همين ارتباطات ساده است كه شخصيت شما رو 
تشكيل مي ده. »نه« گفتن نش��ونه  غيراجتماعي بودن نيست، فقط ثابت 

مي كنه چقدر براي قلب،  روح، افكار و شخصيت خودتون ارزش قائليد.
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   عبدالهادي حق جو:
در كش��ور فقط رهبر انق��لاب توجه به بخش 
خصوصي و تولي��د كننده ها را كام��لًا درك 
مي كنند و همتشون تقويت آنهاست. دولت ها تا 
بتوانند سنگ اندازي مي كنند و ادعاي حماست 

دارند.  #پيشگامان_پيشرفت  #ايران_قوي
  مهدي فضائلي:

ساعاتي پس از استقرار رسمي ترامپ در كاخ 
سفيد و اظهارات قلدرمآبانه وي،  رهبر انقلاب 
امروز به مدت بيش از ۱۲۰دقيقه از نمايشگاه 
پيشگامان پيشرفت بازديد و براي بن بست شكني 

با محوريت بخش خصوصي تأكيد كردند. 
  مهسا باقري:

امروز رهبري وقت گذاش��تن و از نمايشگاه 
 پيشگامان پيش��رفت ديدن ك��ردن. بخش 
خصوصي ميتونه با توليد و نوآوري، نيازهاي 
كشور را برطرف كنه و از وابستگي به واردات 
و تهديدات خارجي كم كنه. راه پيش��رفت 
و پيش��برد كش��ور همينه، نه مذاكره به هر 

قيمتي با غرب!
  حسين بلوچ:

آن مرد عظيم و بصير فكر و ذكرش پيشرفت 

ايران اس��ت. ما هم به  پيش��گامان پيشرفت 
كشورمان افتخار مي كنيم. 

  مائده رضوي:
پيام اصلي و مهم رهبر معظم انقلاب در بازديد 
از نمايشگاه پيشگامان پيش��رفت:» تنها راه 
پيشبرد كشور استفاده از توانمندي هاي بخش 
خصوصي است.« پيام روشن به جرياناتي كه 
تنها راه حل مشكلات و پيش��رفت كشور رو 

مذاكره با غرب به ويژه با امريكا مي دانند. 
  رضا طاهري:

از عكس هاي نمايش��گاه پيشگامان پيشرفت 
خيلي خوشم آمد. يه طرف يه جوان ايراني كه با 
اعتماد بنفس و اميد داره از كارهاي اقتصادي كه 
كرده حرف ميزنه. يه طرف هم رهبر عزيزمون 
كه داره با افتخار نگاهش ميكنه. به نظرتون با 

اين جوان ها نميشه به قله رسيد؟
  مرضيه هوشجان:

تنها راه پيشبرد كشور استفاده از توانمندي هاي 
بخش خصوصي اس��ت. رهب��ر حكيمي كه 
پيشرفت علم براش��ون مهمه! يكي از دلايلي 
كه بهش��ون ميگي��م رهب��ر فرزان��ه همينه! 

 #پيشگامان_پيشرفت

   ابراهيم عزتجاه:
آقاي ما هم هنرشناس��ه و هم ق��در هنر رو 

خوب ميدونه.  #پيشگامان_پيشرفت
  فاطمه زهرا ايماني:

تأكيد رهب��ر انقلاب اس��لامي در دي��دار از 
نمايش��گاه  #پيشگامان_پيش��رفت بر لزوم 
عملگرايي نيروهاي بخش خصوصي و از طرفي 
اهميت حمايت دولت از بخش خصوصي بود. 

   اميرحسين حاج امير:
به قله ها نزديك ش��ديم، نبايد خسته شويم. 
امروز روز خس��ته شدن نيس��ت، روز نااميد 
شدن نيست. امروز روز شوق است، روز اميد 
است، روز حركت اس��ت. مسئولان كشور در 
بخش هاي مختلف بايد با اين روحيه حركت 

كنند.  #پيشگامان_پيشرفت
   محسن صميمي:

اينكه رهبر انقلاب دو روز كاري خود را گذاشته اند 
براي بازديد از دستاوردهاي بخش خصوصي و 
شنيدن صداي فعالين اين بخش يعني كاري 
مهم تر و جدي تر از اين بخش در كشور نيست. 
غفلت از ظرفيت هاي سرش��ار داخلي، ما را از 
ظرفيت هاي خارجي ه��م بي نصيب مي كند. 

 #بخش_خصوصي  #پيشگامان_پيشرفت
  ليلا تفرشي:

اين رويداد ملي )نمايشگاه  #پيشگامان –پيشرفت(، 
اميدهاي تازه اي رو در عرص��ه اقتصادي در 

كشور ايجاد ميكنه. 
   اسماء خواجه زاده:

اقتص��اد، اش��تغال و تولي��د هميش��ه جزء 
دغدغه هاي اصلي حضرت آق��ا بوده. امروز و 
در سال »جهش توليد با مش��اركت مردم« 
نمايشگاه »پيش��گامان پيش��رفت، رويداد 
ملي توانمندي ه��ا و دس��تاوردهاي بخش 
خصوصي« با حضور و بازديد ايش��ون، منبع 
اميد و راه بر پيش��رفت جمهوري اس��لامي، 

برگزار شد.  #پيشگامان_پيشرفت
   حميده سعادت:

اقتصاد، اشتغال و توليد هميشه جزء دغدغه هاي 
اصلي آقا بوده و هست، از ديدار با توليدگران و 
صنعتگران تا نخبگان دانش بنيان و امروز هم 
بازديد از نمايشگاه  #پيشگامان_پيشرفت در 
بخش هاي مختلف از اقتصادي گرفته تا صنايع 
ديجيتال و هوش مصنوعي. حل مش��كلات 

كشور در داخله نه مذاكره و غرب. 

به  پيشگامان پيشرفت كشورمان افتخار مي كنيم
واكنش كاربران شبكه هاي اجتماعي به برگزاري نمايشگاه پيشگامان پيشرفت و توجه رهبر انقلاب بدان

برگزاري نمايشگاه پيشگامان پيش�رفت و بازديد رهبر معظم انقلاب از اين نمايشگاه با 
واكنش هاي بسياري در شبكه هاي اجتماعي همراه بود. كاربران اين نمايشگاه و اهميت رهبر 
انقلاب به آن را نشانه اي از اقتدار علمي جمهوري اسلامي ايران به پشتوانه رهبري حضرت 

آيت الله خامنه اي)حفظه الله( دانستند كه موجب اميد و شورآفريني در جوانان و نخبگان 
كشور اس�ت. در ادامه بخش هايي از واكنش هاي كاربران را مرور كرده ايم. كاربران ابراز 
اميدواري كردند، با پيشگامان پيشرفت كشور مي توان به برترين قله هاي موفقيت دنيا رسيد. 

 خشوعي كه مي تواند 
دوسوم دين را ببرد!

آيت الله محمدشجاعي)ره(:
چه قدر بد است براي مؤمن كه رغبتي به كسي و چيزي نشان دهد 
كه او را كوچك كند. صريح روايت اين است آنچه از منزلت هاي 
عبودي به دست آورده باشد، دو ثلثش با يك خشوع از بين مي رود 
و اگر دو بار اي��ن كار را انجام داد مقداري هم بدهكار مي ش��ود. 
فهميديد چه گفتم؟ روايت مي فرمايد كس��ي ك��ه در برابر يك 
غني )پول، مال،  سمت... ( هرچه باشد تواضع كند دو ثلث دين او 
مي رود! حالا بقيه اش را حساب كن! اگر شما توفيق داشتيد و در 
طريق عبوديت موفق بوديد آن وقت مي فهميد كه آنچه به دست 
آورديد از دستتان رفته. الان كه نمي فهميد. الان غوطه وريم. ماهي 
كه نمي فهمد در آب است ماهي وقتي از آب بيرون آمد مي فهمد. 

منبع: كانال تلگرامي »در حرم يار«

   آیينه نفس
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